

## 目次

### 试验研究

- 毛乌素沙地乌审旗不同降水年份  $ET_0$  变化特征及影响因子分析 ..... 洪光宇,于志刚,云昕,等(1)
- 兴安落叶松过伐林水汽浓度与  $\delta^{18}O$  变化特征及其对气象因子的响应 ..... 张泽,张秋良,菅亚男,等(6)
- 退化草原群落地上生物量和多样性对改良措施响应 ..... 许宏斌,史纯毓,霍艳双,等(12)
- 阴山北麓农牧交错区小叶锦鸡儿地上生物量模型构建 ..... 乔瑞芳,贾秀斌,杨跃文,等(18)
- 华北落叶松人工林优势木树高差分生长模型研究 ..... 白高娃,王志波,李银祥,等(23)
- 东北地区11种主要树种生长的最优模型选择 ..... 刘洋(29)
- 内蒙古贺兰山鞘翅目昆虫多样性及区系组成分析 ..... 席晨阳,丁玉森,杨云天(36)
- 灌草种子喷播机喷播系统设计与性能试验 ..... 李银祥,杨跃文,张凤鹤,等(40)

### 综述专论

- 固沙先锋植物沙蓬的研究进展和展望 ..... 张胜男,高海燕,薛博,等(45)
- 黄土丘陵采煤沉陷区生态治理研究进展 ..... 张星,党晓宏,蒙仲举(49)
- 贵州省林木种苗产业现状及发展对策探讨 ..... 陈爱民,罗敬,刘作文(54)
- 大熊猫国家公园自然教育现状及发展路径探讨 ..... 刘宇翔,徐玟婷(58)

封面 退化草地修复改良平台

许宏斌

CONTENTS

Variation Characteristics and Influencing Factors of Potential Evapotranspiration in Different Precipitation Years in Uxin Banner, Mu Us Sandy Land ..... HONG Guangyu, YU Zhigang, YUN Xin, et al. ( 1 )

Variation Characteristics of Water Vapor Concentration and  $\delta^{18}\text{O}$  and Its Response to Meteorological Factors in Over-cutting Forest of *Larix gmelinii* ..... ZHANG Ze, ZHANG Qiuliang, JIAN Yanan, et al. ( 6 )

Response of Aboveground Biomass and Diversity of Degraded Grassland Communities to Improvement Measures ..... XU Hongbin, SHI Chunyu, HUO Yanshuang, et al. ( 12 )

Construction of Aboveground Biomass Model of *Caragana microphylla* in Agro-pastoral Ecotone of North Foot of Yinshan Mountain ..... QIAO Ruifang, JIA Xiubin, YANG Yuewen, et al. ( 18 )

Construction of Height Differential Growth Model of Dominant Trees in *Larix gmelinii* var. *principis-rupprechtii* Plantation ..... BAI Gaowa, WANG Zhibo, LI Yinxiang, et al. ( 23 )

Selection of Optimal Growth Model for 11 Main Tree Species in Northeast China ..... LIU Yang ( 29 )

Diversity and Faunal Composition of Coleoptera in Helan Mountain, Inner Mongolia ..... XI Chenyang, DING Yusen, YANG Yuntian ( 36 )

Spray Seeding System Design and Performance Test of Shrub and Grass Seed Sprayer ..... LI Yinxiang, YANG Yuewen, ZHANG Fenghe, et al. ( 40 )

Research Progress and Prospect of *Agriophyllum squarrosum*, an Annual Pioneer Plant for Sand Fixation ..... ZHANG Shengnan, GAO Haiyan, XUE Bo, et al. ( 45 )

Research Progress on Ecological Governance in Coal Mining Subsidence Area in Loess Hills ..... ZHANG Xing, DANG Xiaohong, MENG Zhongju ( 49 )

Discussion on The Current Situation and Development Countermeasures of Forest Seedling Industry in Guizhou Province ..... CHEN Aimin, LUO Jing, LIU Zuowen ( 54 )

Discussion on Status and Development Path of Nature Education in Giant Panda National Park ..... LIU Yuxiang, XU Wenting ( 58 )